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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 18. 
napján 11 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIRENDEK: 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Közszolgáltatásokkal összefüggő döntések. 
- Települési szilárd hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 
- Kéményseprő-ipari közszolgáltatás 
- Ivóvíz és települési folyékony hulladékra vonatkozó közszolgáltatás  
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról.  
4. Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
20/2012. „NET” „E”  A kéményseprő-ipari közszolgáltatás kötelező 

igénybevételéről szóló 21/1996. (XII. 30.) KKÖT  
rendelet módosítása      8. 

 
21/2012. „NET” „E”  A települési szilárd hulladékkezeléssel kapcsolatos 

közszolgáltatás ellátásáról szóló 29/2008. (XI. 25.)  
KKÖT rendelet módosítása     9. 

 
22/2012. „NET” „E”  A tiltott, közösségellenes magatartás szabályozásáról 

szóló 12/2012. (V. 30.) önkormányzati rendelet hatályon 
kívül helyezése      10. 

 
23/2012. „NET” „E”  A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei  

napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési  
díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet 
módosítása       11. 

 
24/2012. „NET” „E”  A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező 

helyi közszolgáltatásról szóló 14/2003.(VII. 29.) KKÖT  
rendelet módosítása      27. 

 
25/2012. „NET” „E”  A 2013. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti  

szabályairól       37. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
303/2012.  Napirend elfogadása      5. 
 
304/2012.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília  

Napköziotthonos Óvoda Alapító Okiratának  
módosítása       12. 

 
305/2012.  Könyvtárellátási szolgáltatás     14. 
 
306/2012.  Könyvtár nyitva tartása     16. 
 
307/2012.  Makó-Térségi Víziközmű Kft. törzstőke emelése  17. 
 
308/2012.  Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról  17. 
 
309/2012.  A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) 

ingatlan (lőtér) helyzete     19. 
 
310/2012.  A KEVIÉP Kft. bérlet iránti kérelme – a Kiszombor,  

Móricz u. 1. (volt Rónay-kastély) szám alatti melléképület 
(volt lovarda) bérbeadás útján történő hasznosítása  19. 

 
311/2012.  „Szegedi Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 

fejlesztése KEOP-1.1.1/B konstrukció keretében”  21. 
 
312/2012.  A térfigyelő-kamerarendszer telepítésével összefüggő 

bérleti szerződés      22. 
 
313/2012.  Tájékoztató a 2013. évi ivóvíz közszolgáltatásról  28. 
 
314/2012.  A Községi Sportkör támogatása    30. 
 
315/2012.  Személyes érintettség tudomásulvétele a Maros-völgyi 

LEADER Egyesület tagdíjára vonatkozó döntéshozatal  
esetén        33. 

 
316/2012.  A Maros-völgyi LEADER Egyesület tagdíja  34. 
 
317/2012.  Polgármesteri jelentés elfogadása    34. 
 
318/2012.  Az adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató elfogadása 37. 
 
319/2012.  KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat 

előkészítése       40. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 18. 
napján 11 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Németh János Szegedi 
Kéményseprőipari Kft. makói kirendeltség-vezető, Goldea Tamás Makó-Térségi Víziközmű 
Kft. szennyvízágazat-vezető, Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, Dr. Suba 
Rita igazgatási csoportvezető, Harcsás Krisztina adóügyi előadó 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívótól eltérően, mert a döntési 
javaslatok között LEADER-tagdíjról, illetve az energetikai pályázattal kapcsolatban a 
regisztrációról és a pályázati összegről kellene még dönteni. Van-e más javaslat? Aki egyetért 
a módosított napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 303/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
303/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 18-i soros 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
11.00 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Közszolgáltatásokkal összefüggő döntések. 
- Települési szilárd hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 
- Kéményseprő-ipari közszolgáltatás 
- Ivóvíz és települési folyékony hulladékra vonatkozó közszolgáltatás  
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról.  
4. Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A kéményseprő-ipari szolgáltatások 2013. évi díjtételei 
Előadók: Szegvári Ernőné   Dr. Kárpáti Tibor közszolgáltató képviselője 
      polgármester    jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az ártervezet 2013. évre, a fogyasztói árak 12 havi változása a 
KSH adatai alapján a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első rendelet-tervezet a kéményseprő-ipari szolgáltatások 
2013. évi díjtételeire vonatkozik. Tisztelettel köszöntöm Németh Jánost, a cég képviselőjét, a 
makói kirendeltség vezetőjét. Az előterjesztéssel kapcsolatban szeretnék szóbeli kiegészítést 
tenni. Kaptunk egy árajánlatot Szenkovszky úrtól, amit most osztottunk ki, ez volt az első 
ajánlat. Utána jeleztük, hogy a szerződésünkben az inflációs mértéknek megfelelő áremelés 
van meghatározva, ez 5,7 %. Ennek megfelelően terjesztjük a képviselő-testület elé a 
díjemelést. December 11-én megjelent egy jogszabály, amely új díjképletet és új számítási 
metodikát ír elő. Ezzel kapcsolatban Szenkovszky úrtól nem kaptuk meg az új díjjavaslatot, 
amely a december 11-én elfogadott jogszabályhoz kapcsolódik. Ma az 5,7 %-os emelést 
tudjuk elfogadni. Szenkovszky úr írt egy levelet, ki is osztottuk, melyben szerepel, hogy „a 
fent leírt okok miatt csak az eredeti árbeterjesztésünk elfogadása esetén tudjuk vállalni a 
kötelező kéményseprő-ipari közszolgáltatás ellátását.” Az a probléma, hogy van egy 
szerződésünk, ami szól az infláció mértékének megfelelő emelésről, ugyanakkor egy 
jogszabály megváltoztatott sok mindent, de azzal kapcsolatban az ahhoz kapcsolódó tematika 
szerinti árképzést nem kaptuk meg a mai napig sem. Átadom a szót a cég képviselőjének, 
szíveskedjen kiegészíteni az elhangzottakat, illetve tájékoztatni a testületet a fennálló 
helyzetről. Nem a szolgáltató, nem az önkormányzat hibájából történik mindez, rengeteg 
jogszabály változik, nagyon gyorsan kell ezekre reagálni, erre bizony az idő rövidsége miatt 
nem mindig van lehetőség.  
 
Németh János kirendeltség-vezető: Üdvözlöm a képviselő-testületet, a jelen lévőket! 
Visszatérve a hivatkozott BM rendeletre, valóban december 11-én jelent meg, ami gyökeresen 
megváltoztatta a munkánkat és az árképzést is. Ezt megelőzően megjelent az új törvény, ami 
január 1-től kötelezővé teszi ezeket a dolgokat. A Kormányrendelettel egyidőben megjelent a 
törvény BM rendelete is és ez gyakorlatilag az árképzést majdnem központilag szabályozza. 
Tekintettel arra, hogy ez december 11-én jelent meg, az idő rövidsége miatt már nem volt idő 
kidolgozni és ez a mostani árbeterjesztés, illetve díjbeterjesztés, ahogy Szenkovszky úr is 
leírta, arra jó, hogy két hónapra most lesz díjmegállapítás, utána meg fogják csinálni az egész 
díjkalkulációt, át lesz tervezve, dolgozva. Viszont a Kormányrendelet lehetőséget ad arra, 
hogy a rendeletben meghatározott egységáraktól el lehessen térni még az idei évben, és 2015-
től gyakorlatilag kötelező teszi ezeknek a díjaknak a használatát, ami azt jelenti, hogy 
országosan egységes díjak lesznek. Kiegészítésként annyit még elmondanék, hogy a makói 
képviselő-testület egy határozattal a cégtől visszavette a jogot, de Kiszomboron a Szegedi 
Kéményseprőipari Kft. természetesen helytáll a szerződésnek megfelelően. Holnap lesz 
Makón díjbeterjesztés, a makói testület, illetve a leendő cég a Kommunális Nonprofit Kft. 
már az új rendeletnek megfelelően adja be a díjtáblázatot tudomásom szerint. Itt van egy 
átmeneti állapot, mivel ez még nem lett kész, de utána a törvénynek megfelelően visszatérünk 
rá. Azt is tudni kell, hogy ez nem csak itt ilyen átmeneti állapot, ez országos gond. Ahhoz, 
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hogy sormunkakönyvet tudjunk nyomtatni, teljesen át kell dolgozni a nyilvántartási 
programot a törvény szellemében. Nemcsak a díj meghatározása, hanem a munkánk is teljes 
részletében kibővül, az összekötő elemek vizsgálatára is kiterjed, égési levegő ellenőrzés, 
szén-monoxid ellenőrzés és ezeket a paramétereket tőlünk a katasztrófavédelem évente kéri 
olyan mértékben, hogy mért eredményeket kérnek be minden lakosnál lévő 
tüzelőberendezésről.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A katasztrófavédelem kér minden adatot? 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Igen. Ezeket nyilván kell tartani, ehhez át kell dolgozni a 
nyilvántartást. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ingatlan címe vagy a lakos neve fog szerepelni? 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Mind a kettő, illetve a használó, mert nem biztos, hogy a 
tulajdonos lakik benne. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Makón milyen jogot vettek vissza? Makón a nonprofit kft. az új 
jogszabálynak megfelelően nyújtotta be az árképzést, akkor itt miért nincs meg? Ha ennyi idő 
alatt meg tudták csinálni, akkor ekkora cég miért nem tudta megcsinálni?  
 
Németh János kirendeltség-vezető: Meg tudták csinálni, viszont nincs kész a nyilvántartási 
rendszer.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem arra még van idő. 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Nincs, mert január 1-jén kezdeniük kell.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A makói nonprofit kft. az önkormányzat saját cége, így 
próbálják megoldani ezt a problémát. Milyen árakkal fognak dolgozni, arról nincs 
tudomásom, de az biztos, hogy könnyebb helyzetben vannak, mert a saját cégükről van szó.  
 
Bacsa György alpolgármester: Most van egy árajánlat, ami 1-2 hónapig lesz érvényben. 
Utána központi lesz? 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Nem, majd 2015-től.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez úgy indult, hogy kaptunk egy ártervezetet, amit 
kiszoroztunk, van, ami 19,65 %-kal, 17,4 %-kal, 19,61 %-kal, 95,47 %-kal emelkedne, ez volt 
az eredeti. Akkor még nem jelent meg a BM rendelet, de van egy szerződésünk, amiben 
hivatkoztunk arra, hogy az infláció mértékének megfelelő emelés van a szerződésben, ez 
került be a testületi ülésre előterjesztésként. Arra kaptunk most egy levelet, illetve 
Szenkovszky úrral beszéltem és a levélben is említi, hogy új jogszabály van, amivel 
kapcsolatos díjképzést, árképzést még nem küldte meg. Úgy érzem, hogy jogilag most egy 
lehetőségünk van az inflációs rátát követő és a szerződés szerinti módosítás, miután nem 
tudunk hivatkozni a BM rendeletre, mert nem kaptuk meg az új árképzést, így ezt nem tudjuk 
tárgyalni. Az első ártervezet, amit először adott, eltér a céggel megkötött szerződéstől. Ezt 
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követően két lehetőség van, felmondja a szolgáltatást, de közben ad egy új díjkalkulációt. 
Most jelen pillanatban ez a lehetőség van, az 5,7 %-os emelés. Ami most a jogszabályokban 
megjelenik azzal egyet tudok érteni, mert biztos látják a televízióban, hogy mennyi szén-
monoxidmérgezés van, ami halálos kimenetelű legtöbb esetben, ezeket a méréseket meg kell 
csinálni, erre oda kell figyelni, de ennek van egy olyan vonzata is, hogy mibe fog kerülni. 
Hiszen egy ilyen mérés nem olcsó. Az biztos, hogy a lakosságot és a biztonságunkat szolgálja. 
Értem a kormányzat szigorítását, mert nap mint nap hallunk rémisztő híreket ezekről a 
mérgezésekről. Jelen pillanatban ezt tudtuk beterjeszteni, ezt javasoljuk elfogadásra, mert nem 
tudunk a BM rendeletre hivatkozni. A szerződésre tudunk hivatkozni, ha attól eltérünk, akkor 
a szerződést feleslegesen kötöttük meg. 
 
Bacsa György alpolgármester: Van egy érvényben lévő szerződés, annak megfelelően 
eljárunk. Régen is volt ennyi szén-monoxidmérgezés, csak nem volt ennyi kereskedelmi 
csatorna, nem volt ennyire felfújva. Aki szén-monoxidmérgezést kap, az nagyban tehet róla. 
Ettől nem kell megváltást várni, mert megmérik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gázkazánokat is mérnek majd? 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Minden fűtőeszközt.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az a javaslatom, hogy szerződés szerint az infláció 
mértékének megfelelően emeljünk. 
 
Németh János kirendeltség-vezető: Az idő rövidsége volt, ami problémát okozott, december 
11-én jelent meg. Az ajánlatot korábban küldték meg, még hozzá októberben, mert a 
szerződésben benne van, hogy októberben, novemberben a cégnek díjat kell ajánlani. Nagyon 
későn jelent meg a rendelet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Aki egyetért a rendelet-tervezetben 
foglaltakkal, az 5,7 %-os emeléssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 20/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
20/2012. (XII. 19.) önkormányzati rendelete 

a kéményseprő-ipari közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 
21/1996. (XII. 30.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról szóló 2012. évi XC. törvény 10. §-ában kapott felhatalmazás alapján, 
a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 
bekezdés 2. pontjában meghatározott településüzemeltetési feladatkörében eljárva a 
következőket rendeli el: 

 
1. § 

 
A kéményseprő-ipari közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 21/1996. (XII. 30.) 
KKÖT rendelet 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 
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2. § 
 
Ez a rendelet 2013. január 1. napján lép hatályba. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester         jegyző 
 
 
- 2013. évi hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díj  
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, 2013. évi díjkalkuláció, KSH szakmai inflációs ráta a 
jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2013. évi hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díj 
megállapítása a következő rendelet-tervezet. Kérdés? Aki egyetért a rendelet módosításával az 
előterjesztésnek megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 21/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
21/2012. (XII. 19.) önkormányzati rendelete 

a települési szilárd hulladékkezeléssel kapcsolatos közszolgáltatás ellátásáról szóló  
29/2008. (XI. 25.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 19. pontjában 
kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Hatályát veszti a települési szilárd hulladékkezeléssel kapcsolatos közszolgáltatás ellátásáról 
szóló 29/2008. (XI. 25.) KKÖT rendelet  

a) 5. § d) pontja, 
b) 10. § (1) bekezdés második mondata, (2) bekezdése, (3) bekezdése, valamint (14) 

bekezdése, 
c) 12. § (1) bekezdés „1. melléklet szerinti” szövegrésze, 
d) 1. melléklete, 
e) 2. melléklete. 
 

2. § 
 

Ez a rendelet 2013. január 1. napján lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk.  
    polgármester        jegyző 
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- A tiltott, közösségellenes magatartás szabályozásáról szóló 12/2012.(V. 30.) 
önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a tiltott, közösségellenes 
magatartás szabályozásáról szóló 12/2012.(V. 30.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 
helyezése. Kérdés? Aki egyetért a rendelet hatályon kívül helyezésével, kérem, kézfeltartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 22/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
22/2012. (XII. 19.) önkormányzati rendelete 

a tiltott, közösségellenes magatartás szabályozásáról szóló 
12/2012. (V. 30.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, a 32. cikk (1) bekezdés a) pontja szerinti 
rendeletalkotási feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

 
1.§ 

 
Hatályát veszti a tiltott, közösségellenes magatartás szabályozásáról szóló 12/2012. (V. 30.) 
önkormányzati rendelet. 

 
2.§ 

 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  

 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester        jegyző 
 
 
- A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei 
napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési díjról szóló előterjesztéssel folytassuk 
munkánkat. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a rendelet módosításával az 
előterjesztésnek megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 23/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
23/2012.(XII. 19.) önkormányzati rendelete  

a gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 

9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek 
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 147. és 151. §-ában 
kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
 

A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 
1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2.§ 
 
Az R. 2. melléklete helyébe e rendelet 2. melléklete lép. 

 
3. § 

 
Ez a rendelet 2013. január 1-jén lép hatályba. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
      polgármester        jegyző 
 
 
- Óvoda alapító okiratának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az egységes szerkezetű alapító okirat a jegyzőkönyv 7. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az óvoda alapító okiratának 
módosítása. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A köznevelési törvény előírásainak megfelelően 
módosítani kell, át kell fogalmazni a saját nevelési igényű gyerekekre vonatkozó részt, illetve 
említettem jegyző úrnak, hogy van egy rendelet, ami az intézmények névhasználatáról is 
rendelkezik. Miután nem tudjuk, hogy társulásban működik-e tovább az óvoda, így azt lehet, 
később kellene módosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek kifutást kellene hagyni, mert az óvodát társulásban 
kellene működtetni, miután beadtuk nyáron a pályázatot, az társulásos óvodákra vonatkozott. 
Az elszámolásban látszik, ha egy önkormányzat azt be tudja mutatni, hogy nem saját 
hibájából szűnt meg a társulás, ha kilépnek esetlegesen, de folyamatosan azt halljuk, maradni 
szeretnének, de ha mégis úgy döntenek, hogy egy másik társuláshoz kapcsolódnak, a 
szegedihez, akkor mentve vagyunk a támogatás visszafizetése alól.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: A vagyon feletti rendelkezési jog helyett a vagyon 
használatának jogosultját kell feltüntetni, ilyet is olvastam, hogy ez változik. Benne kell 
legyen az elnevezésben, hogy ferencszállási tagintézmény. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Kaptunk a MÁK-tól mintákat, a legközelebbi alkalommal majd az 
alapján készül el a módosítás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az iskolánál is az SNI-s probléma, de arra vonatkozóan 
kaptunk a MÁK-tól értesítést, hogy miután átveszi az Állam, ezért már nem kell behozni és 
módosítani. Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikrotérség maradna az elnevezésben? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Többféleképpen lehet, például Kiszombori Óvoda. Nem 
kellene benne lennie, hogy napköziotthonos óvoda, mert csak úgy határozza meg, hogy 
például óvoda, iskola, kollégium. Talán egyszerűsítve szeretnék az elnevezést. Ha ez megvan, 
akkor cégtáblákat kellene kihelyezni. Nem biztos, hogy muszáj, hogy a kiszombori szó 
szerepeljen, de akkor a táblán rajta kell, hogy legyen Kiszombor.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt akkor lenne célszerű módosítani, ha Ferencszállás 
álláspontja is kialakul, mert ezeknek a társulásoknak félév van arra adva, hogy a társulási 
szerződéseket módosítsák az elképzelésekhez. Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, 
javaslom elfogadásra az alapító okirat módosítását, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 304/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Alapító Okiratának 
módosítása 
 

304/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az óvoda 
alapító okiratának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján, az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII. 31.) Korm. 
rendelet 5. § (1)-(2) bekezdése szerinti tartalommal a Kiszombori Mikrotérség Karátson 
Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát - a 
jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése szerint normatív 
határozattal - az alábbiak szerint módosítja: 
 
Az alapító okirat 8. pontjában a „Szakfeladatai 2010. január 1-től” elnevezésű rész 851012 
számú szakfeladata az alábbiak szerint módosul: 
„851012 Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése, ellátása 
- egyéb pszichés fejlődési zavarral (súlyos tanulási, figyelem- vagy magatartásszabályozási 
zavarral) küzdő gyermekek óvodai nevelése integráltan” 
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2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az 
egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot aláírja. 
 
4. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
1./ Jani János Ferencszállás község polgármester 
2./ Fekete József Klárafalva község polgármester 
3./ Szegvári Ernőné polgármester 
4./ Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
5./ MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
6./ Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
7./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
8./ Irattár 
 
 
- Könyvtárellátási szolgáltatás 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés és a megállapodás-tervezet a jegyzőkönyv 8. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Könyvtárellátási szolgáltatás. Szakfeladatként működik a 
könyvtár, önálló intézményként megszüntettük. A megjelent jogszabályok lehetőséget adnak 
arra, hogy 15.000 fő alatti településeken, esetünkben a Somogyi Könyvtárral, megállapodást 
kössünk, mert eddig a mozgókönyvtárak a makói könyvtárral voltak kapcsolatban, de azok 
megszűntek, és a kis települések is a Somogyi Könyvtárral kötik meg a szerződéseket. A 
könyvtári ellátást így is tudjuk biztosítani, hogy ez nem önálló intézmény. A munkatársunk, 
aki ott dolgozik, könyvtárosi diplomával, főiskolai végzettséggel rendelkezik, de nem önálló 
intézmény, egyébként mindennek megfelel a könyvtárunk, csak nem képez önálló intézményt. 
Ez a gond megoldható. Támogatást is fogunk kapni, lekérhetik az idevonatkozó 
támogatásokat, amit az első időszakban valószínűsíthetően a közös informatikai rendszer 
kialakítására fordítanak, utána könyvek beszerzése történik majd a könyvtáros és az itt élők 
igénye alapján. Ha figyelmesen elolvassuk ezt a megállapodást, annak nincs akadálya, hogy a 
kiszombori önkormányzat könyvet vásároljon, közvetlenül megrendelhetjük, majd a 
leltározásnál a szegedi könyvtár közbeiktatásával leltározódik, illetve kerül be a nyilvántartási 
rendszerükbe. A megállapodás felmondható, 3 hónapos felmondási idő van. Önálló 
intézményt is bármikor létre lehet hozni, ez nem jelenti azt, hogy ez az állapot végleges, a 
dolgozó ott marad, szakmailag képzett. Egyébként 20 óra nyitva tartás is elegendő ezekben az 
esetekben, de természetesen egy főállású dolgozóval kívánjuk ezt a feladatot elláttatni. Azért 
is jelzem előre, mert a következő előterjesztés könyvtár nyitva tartásáról szól, a másik 
munkatársnak sajnos nem hoztuk be a munkaszerződés hosszabbítását. A könyvtár 
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javaslatunk szerint egy fős könyvtár lenne, de ezt majd a nyitva tartásnál megbeszéljük. Most 
a könyvtárellátási megállapodás tárgyában kellene dönteni. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: A szerződéssel anyagilag rosszabbul jár? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem járunk rosszabbul, biztosítanunk kell a fűtés, világítás 
költségét, a dolgozó bérét. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A dolgozóra gondoltam. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A dolgozónak nincs közalkalmazotti jogviszonya a szegedi 
könyvtárral. Ez egy szakmai irányítást jelent és informatikai együttműködést, valamint azokat 
a többlettámogatásokat, amit a Somogyi Könyvtár le tud igényelni erre a kistelepülésre. Az 
érdekeltségnövelő támogatást nem kapjuk, de a 15.000 fő alatti települések, akik nem 
működtetnek önálló könyvtárat önálló intézményként, a Somogyi Könyvtáron keresztül 
juthatnak a többlettámogatásokhoz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A többlettámogatás mit fog lefedni? Csak könyvvásárlást? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Minden költség az önkormányzaté lesz, a dolgozó bére, a 
rezsi költségek, a takarítás, festés, felújítás. Azok a többletnormatívák kérhetőek le, ami 
informatikai hálózat, valamint könyvállomány bővítést szolgál. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha megkötjük ezt a szerződést, minden marad a régiben, csak 
informatikai fejlesztésre, könyv beszerzésre tudunk plusz pénzt szerezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így van. Nem működhet szakfeladatként, mert a másik 
variáció, hogy létrehozunk egy új intézményt, külön könyveléssel, intézményvezetővel. 
Kérdés? Aki egyetért a könyvtárellátási szolgáltatás nyújtására vonatkozó megállapodás 
megkötésével, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 305/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Könyvtárellátási szolgáltatás 
 
305/2012.(XII. 18) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
könyvtárellátási szolgáltatás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat 2013. január 1. napjától – a muzeális intézményekről, a nyilvános könyvtári 
ellátásról és a közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 64. § (1)-(3) bekezdése alapján 
- a települési könyvtári ellátás biztosítását a megyei könyvtár szolgáltatásainak 
igénybevételével teljesíti, ennek érdekében a könyvtárellátási szolgáltatás nyújtására 
megállapodást köt a Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtárral (6720 Szeged, Dóm tér 
1-4. képv.: Palánkainé Sebők Zsuzsanna könyvtárigazgató). 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a 
könyvtárellátási szolgáltatás nyújtásával kapcsolatos megállapodást a határozat melléklete 
szerinti tartalommal aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Palánkainé Sebők Zsuzsanna könyvtárigazgató 
  Somogyi Károly Városi és Megyei Könyvtár (6720 Szeged, Dóm tér 1-4.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Vígh Krisztina könyvtáros 
- Irattár 
 
 
- Könyvtár nyitva tartása  
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a Könyvtár nyitva tartása. Ez a 
nyitva tartás megegyezik a jelenlegivel. Tájékoztatásul mondom el, hogy ezt bonyolítja az 
induló angol kezdő és haladó tanfolyam, amiben ha ők is részt vesznek, akkor gyakorlatilag a 
felügyeletet biztosítani tudják, mert az heti 4 napot érint a könyvtári nyitva tartáson túl, illetve 
az a javaslat szabadság, betegség idejére, hogy másik intézmény munkatársát ehhez a 
feladathoz bevonjuk. Még nem tudtam beszélni, az érintett dolgozóval, de a Művelődési 
Házból kerülne valaki segítségül oda. A másik kolléganőt nem tudjuk tovább alkalmazni. 
Jövő évi költségvetésünk még nincs, a költségvetési törvényt nem tudtuk olvasni, de valahogy 
azok a benyomásaink vannak, hogy nagyon meg kell húzni a nadrágszíjat. Ez nemcsak a 
Könyvtárnál van így sajnos. A Hivatalnál először 13,4 fő volt talán az eredeti létszám, most 
9,6 főt hagytak jóvá. Itt is vannak problémák, mert a feladat nem látható el ennyi emberrel. 
Nem a kettőt egymás mellé téve, de már látszanak a problémák mindenhol. Látjuk azt az 
óvodánál, hogy a béreket lefinanszírozzák, de 0,85-ös szorzóval a létszámokat 
visszaszorozták, ami szintén önkormányzati többletforrás biztosítást igényel. Mindenhol a 
hiányokat látjuk. Ahogy lehetett, mindig próbáltunk lehetőséget biztosítani. Nem tudjuk, 
hogyan alakulnak a közfoglalkoztatások, volt egy felmérés valamikor októberben, hogy 
hivatali és intézményi körben kiket tudnánk alkalmazni, soroltunk létszámokat, de hogy abból 
lesz-e valami, erre még ígéret sincs. Még azt sem tudjuk a Munkaügyi Központtól, hogy 
január 2-án tudunk-e szerződést kötni olyan emberekre, akik a havat eltakarítják. Ha nem 
születik meg ez a megállapodás, abban az esetben 3 férfi dolgozónk lesz, akik tudják ezt 
csinálni. Ez annyit fog jelenteni, ha csak ők maradnak, hogy minden takarítónő, minden 
intézménynél be kell, hogy lépjen, mert nem bírjuk ellátni a feladatot. Reméljük, hogy 
megállapodást tudunk kötni, és fel tudunk venni 11 embert, ahogy terveztük is. Nagyon 
rosszak a kilátások. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt hittem, a Somogyi Könyvtár átveszi a dolgozókat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem vesznek át senkit. Ebben az a könnyebbség, hogy 20 
órás nyitva tartás is elegendő, sőt ebben a jogszabályban az is benne van, hogy középfokú 
végzettségű is elegendő a könyvtár működtetéséhez. Ha most nem lenne főiskolát végzett 
dolgozónk, akár egy középfokú végzettséggel rendelkezővel is elláttatható lenne a feladat. 
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Szakmai irányítást fognak adni. Nem mondtam még el, hogy ellenőrizte a Somogyi Könyvtár 
a könyvtárunkat, megfelelőnek és jó szakmai hátterűnek találták, sok dicséretet kaptunk. 
Kérdés? Aki elfogadja az előterjesztésben szereplő tájékoztatást a könyvtár nyitva tartásáról, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 306/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Könyvtár nyitva tartása 
 
306/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
könyvtár nyitva tartására vonatkozó tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Vígh Krisztina könyvtáros 
- Irattár 

 
 
- Makó-Térségi Víziközmű Kft. törzstőke emelése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és táblázat jegyzett tőkéről a jegyzőkönyv 10. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó-Térségi Víziközmű Kft. törzstőke emelése a következő 
döntési javaslat. Voltak tartalékok és azokból emelték meg a törzstőkét. Javaslom tudomásul 
venni, a taggyűlés már döntött róla, el is fogadta, ez az átalakuláshoz szükséges, hogy egy 
nagyobb tőkével rendelkező céggel lépjünk majd be a holdingba. Kérdés?  
 
Bacsa György alpolgármester: Emeljük duplájával a vízárát, még nagyobb pénz legyen, hogy 
vezérigazgató úr tudja a törzstőkét emelni, a lakos bírja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A törzstőkét emeltünk, a vízdíj külön előterjesztés, ez nem 
teljesen így van, ahogy mondja. Vízdíj esetén központi ármegállapítás van, a folyékony 
hulladék esetén tudunk emelni. Úgy érzékelem, hogy ezzel az átalakítással többletköltségek 
lesznek és ez szerintem elfecsérelt és kidobott pénz, ez a véleményem, az áraktól függetlenül. 
Elég baj, hogy ezt végig kell csinálni. Itt volt egy jól működő cég, mert nem működtek 
rosszul, most 100 lakossági fogyasztási egységet össze kell pakolni, társulni másokkal, nem 
egy egyszerű feladat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt nem értem, ha minden átalakulás többletköltséggel jár, akkor 
minek kell az átalakulást megcsinálni? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Erről most itt hiába beszélünk. Ezzel kapcsolatban van 
véleményem, hogy mi lesz ennek a vége, de nem mi találjuk ki, ez van előírva. Most azt kell, 
hogy mondjam, hogy inkább sajnálom ezt a szituációt, működésük kielégítő és megnyugtató 
volt. Majd látjuk, hogy a későbbiekben hogy fog működni, de most a törzstőkét kellene 
emelni. Kérdés? Aki egyetért a törzstőke emelésével, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 307/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó-Térségi Víziközmű Kft. törzstőke emelése 
 
307/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testület megtárgyalta a Makó-Térségi 
Víziközmű Kft. törzstőke emelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó-Térségi Víziközmű 
Kft. törzstőke emelésével egyetért a melléklet szerinti tartalomnak és összegeknek 
megfelelően, mely szerint Kiszombor Nagyközség Önkormányzata vonatkozásában az új 
jegyzett tőke 2012. december 31. napján 3.060 e Ft. 
 
A Makó-Térségi Víziközmű Kft. eredeti és új jegyzett tőkéjére vonatkozó adatokat jelen 
határozat melléklete tartalmazza. 
 
A határozatról értesül: 
- Medgyesi Pál vezérigazgató 
  Makó-Térségi Víziközmű Kft. (6900 Makó, Tinódi u. 8/A.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 308/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
308/2012.(XII. 18.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2012. 
december 12-én lejárt 28.460.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből ismét diszkont 
kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2013. január 30-ai lejárattal 
28.460.000,- Ft értékben. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú ingatlan (lőtér) helyzete. A 
vagyon helyzetét még nem tudtuk rendezni, ezért javasoljuk, hogy hosszabbítsunk a 
szerződésen és majd akkor rendezzük, amikor már a záradék lekerül a tulajdoni lapról. 
Kérdés?  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Március végéig elegendő lesz a 3 hónap? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem, ismét visszahozzuk. 
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető: Tisztelt Képviselő-testület! Mikor az előterjesztést 
írtam, akkor is megsürgettem. Mikor augusztusban behoztuk a törlés kapcsán az előterjesztést, 
akkor utaltunk rá, hogy a Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. helybenhagyta a korábbi sportcélú 
jogszabályra vonatkozó eljárást és lehet a törlést indítani. Akkor megkérdeztem, hol indítsuk, 
az volt a felvilágosítás, hogy az önkormányzat kérheti a Földhivataltól. Meg is bíztuk ügyvéd 
urat, aki javasolta, hogy kérjük meg a Nemzeti Vagyonkezelő hozzájáruló nyilatkozatát, mert 
egyébként a Földhivatal a másik jogszabály alapján el fogja utasítani. Elküldtük a területileg 
illetékes szegedi központba a kérelmet, onnan továbbították a budapesti központba. Most a 
legutolsó információ az, hogy a hatáskörök tisztázódtak és nem a budapesti központ lesz 
ebben az illetékes, hanem visszakerül a szegedi központba, ez nem központi jogszabály 
alapján, hanem egy belső vezérigazgatói utasítás alapján oldódik meg. Várom a szegediek 
jelentkezését, illetve telefonon próbáltam érdeklődni, de semmi információt nem kaptam. 
Annyit jeleztek, hogy mielőtt megadják, kijönnek ellenőrizni, de ez sem mindenütt van. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 309/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete 
 
309/2012. (XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor 05326/2 hrsz-ú 
(korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) sportcélú hasznosítására az Önkormányzat és a 
Kiszombori Lövészklub SE (Makó, Liget u. 40. ; képv.: Sákovics József elnök) között 2000. 
december 14. napján létrejött Megállapodás (a továbbiakban: megállapodás)  1. b) pontjában 
és a 2. pontjában a határozott időtartamú megállapodás lejártának napjaként meghatározott 
határnapot (2012. december 31.) 2013. március 31. napjára módosítja. A megállapodás 
módosítása az eredeti megállapodás egyéb rendelkezéseit nem érinti.  
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a megállapodás 
fentieknek megfelelő módosítását aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Sákovics József elnök Kiszombori Lövészklub SE 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A KEVIÉP Kft. bérlet iránti kérelme  
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KEVIÉP Kft. bérlet iránti kérelmével folytassuk 
munkánkat. A határozati javaslatba beírásra került a díjakhoz az ÁFA, azt javítani szükséges, 
mert kiléptünk az ÁFA-körből. A lovarda épületéből 60 m2-t bérelnének. Kérdés? Aki 
egyetért a bérbeadással, 551,- Ft/m2 áron, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 310/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A KEVIÉP Kft. bérlet iránti kérelme – a Kiszombor, Móricz u. 1. (volt Rónay-kastély) 
szám alatti melléképület (volt lovarda) bérbeadás útján történő hasznosítása 
 
310/2012. (XII. 18.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEVIÉP Kft. 
bérlet iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI.29.) 
KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés b) pontja, valamint (3) bekezdése alapján pályázati eljárás 
mellőzésével - figyelemmel a nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérleti díjáról szóló 
32/2011. (I. 25.) KNÖT határozatban megállapított (Üzlet 551,- Ft/m2) mértékre -, az 
önkormányzat tulajdonát képező Kiszombor, Móricz u. 1. szám alatti ingatlanon lévő 
melléképületből (lovarda), 60 m2 nagyságú épületrészt a KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi 
Kft. (4025 Debrecen, Széchenyi u. 46.) részére tárolás céljára a településen folyó 
szennyvízhálózat fejlesztés kivitelezésének időtartamára 2013. január 19. napjától határozott 
időre, 551,- Ft/m2/hó ár figyelembe vételével összesen 33.060,- Ft/hó összeg bérleti díj 
ellenében bérbe adja. 
 
A bérbeadás azzal a kikötéssel történhet, hogy a bérlet a Kastély épület már meglévő 
hasznosítását nem akadályozhatja, továbbá az önkormányzatot nem terheli felelősség a 
melléképület használatából, az ott tárolt dolgokban esetlegesen bekövetkező károkért. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a fentiekkel kapcsolatban a 
bérleti szerződés aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. 4025 Debrecen, Széchenyi u. 46. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Szegedi Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer fejlesztése KEOP-1.1.1/B 
konstrukció keretében 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szegedi Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
fejlesztése KEOP-1.1.1/B konstrukció keretében. A konkrét önkormányzatot érintő forintok 
később kerülnek kidolgozásra.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: 32 településre vonatkozik ez a projekt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérem Dr. Suba Ritát, tájékoztassa a testületet. 
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető: Kiszombor az eszközök összesítésében szerepel a 
nagy táblázatban. Az 1. táblázatban szereplő települések másra is pályáznak, gépszíntárolóra, 
illetve újrahasznosítási központra. Kiszombor ebben a nagy horderejűben nem vesz részt. 
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Komposztálót, lakossági hulladékgyűjtő edényzetet, oktatási csomagot kértünk, kisebb 
beszerzéseket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Független ez a pályázat a korábbitól? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. Azért hoztuk akkor be, hogy tájékoztassuk a testületet, 
hogy mit rendeltünk. Nagyon gyorsan kellett lépni, igényeket mértek fel, behoztuk testület 
elé, hogy miket soroltunk fel. Most a pályázat benyújtásának támogatásáról kell dönteni. 
Bízunk benne, hogy a BM Önerő Alap ezt majd kezelni fogja. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 311/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Szegedi Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer fejlesztése KEOP-1.1.1/B 
konstrukció keretében”  
 
311/2012. (XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Szegedi 
Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer fejlesztése KEOP-1.1.1/B konstrukció keretében”  
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a KEOP-
1.1.1/B/10-11 pályázat benyújtását. A Képviselő-testület jelen határozatával igazolja, hogy a 
Dél-Alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás által az üzemeltetési koncepció 
alátámasztásához felhasznált, illetve a Részletes Megvalósíthatósági Tanulmányban (a 
továbbiakban: RMT) feltüntetett adatok, információk a valóságnak megfelelnek. A Társulás 
Tagönkormányzataként, továbbá ezúton igazolja, hogy az intézkedésen kívül más 
pályázatban, támogatási konstrukcióban az adott projekthez, illetve projektelemhez 
kapcsolódóan nem vesz részt. 
 

2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az RMT-ben bemutatott 
üzemeltetési koncepciót, díjpolitikát, díjképzést megismerte és annak betartását a támogatás 
visszafizetésének terhe mellett vállalja a projekt befejezését követő öt évig.  
 
3. A Dél-Alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Tagönkormányzatként Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázati támogatásból 
megvalósuló hulladékkezelő rendszerelemek (építmények, eszközök, stb.) fenntartható 
üzemeltetése, pótlása és fejlesztése érdekében a projekt megvalósulásától (várhatóan 2014-
től) kezdődően a közszolgáltatás díjkalkulációjába folyamatosan beépíti a projekt 
fenntartásához szükséges díjképző elemeket, figyelemmel a települési hulladékkezelési 
közszolgáltatási díj megállapításának részletes szakmai szabályairól szóló mindenkor hatályos 
jogszabályokban foglaltakra. A jogszabályokban rögzített eljárások megindítására 
kötelezettséget vállal a díjkalkulációban foglalt összeg érvényesíthetősége érdekében. 
 
A határozatról értesül: 

- Dél-Alföldi Hulladékgazdálkodási Társulás 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- A térfigyelő-kamerarendszer telepítésével összefüggő bérleti szerződés 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A térfigyelő-kamerarendszer telepítésével összefüggő bérleti 
szerződés. Ez két részből áll, van egy olyan része, amit el lehet hozni, mert van egy almérő és 
annak 10.000,- Ft körüli a bekötés költsége. A szerződésben úgy kellene rögzíteni, hogy 
beleírni mennyi, amit a bekötésre fordítottunk és az almérő fogyasztásán mért díj összegét a 
bekötési díj összege biztosítaná. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Mennyi a bérleti díj? Ha bérleti szerződést kötünk, akkor a feleket 
és a bérleti díj összegét meg kell határozni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bérleti díjat 1.000,-Ft/hó összegben kellene meghatározni 
azzal, hogy a bérleti díjba és az almérő szerinti havi áramdíjba az üzemeltetéshez szükséges 
elektromos vezeték kiépítése költségének összege beszámításra kerülne. Más javaslat? Aki 
egyetért a bérleti szerződés megkötésével, 1.000,- Ft/hó bérleti díj összegével azzal, hogy a 
bérleti díjba és az almérő szerinti havi áramdíjba az üzemeltetéshez szükséges elektromos 
vezeték kiépítése költségének összege beszámításra kerül, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 312/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A térfigyelő-kamerarendszer telepítésével összefüggő bérleti szerződés 
 
312/2012. (XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a térfigyelő-
kamerarendszer telepítésével összefüggő bérleti szerződés tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta:  
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a térfigyelő-
kamerarendszer telepítésével összefüggő bérleti szerződés megkötésével egyetért akként, 
hogy az Önkormányzat a Kószó Józsefné tulajdonát képező Kiszombor, Szegedi u. 73 szám 
alatti ingatlanon lévő melléképületből 2 m2 nagyságú területet (bérlemény) a telepítésre kerülő 
térfigyelő rendszer vevőegységének elhelyezése, tárolása és működtetése céljára 2013. január 
1. napjától határozatlan időre, 1.000,-Ft/hó bérleti díj ellenében bérbe vesz azzal, hogy a 
bérleti díjba és az almérő szerinti havi áramdíjba az üzemeltetéshez szükséges elektromos 
vezeték kiépítése költségének összege beszámításra kerül. 
 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott bérlemény használatba vételével 
egyidejűleg az elektromos energia ellátás biztosítása érdekében almérőt szereltet fel és a 
bérleti időszak alatt a villamos áram fogyasztást az almérő szerinti mértékben megtéríti. Az 
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almérő felszerelésének költségeit az Önkormányzat 2012. évi költségvetésében a felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) terhére biztosítja. 
 
3. A Képviselő-testület az 1. pont szerinti bérleti szerződés megkötésével felmerülő bérleti 
díjat, valamint az almérő szerinti elektromos energia fogyasztás díját – amelybe az elektromos 
vezeték kiépítésének költsége beszámításra kerül - az Önkormányzat 2012. évi 
költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) terhére biztosítja, 
a továbbiakban a bérleti szerződés időtartama alatt az éves költségvetésében eredeti 
előirányzatként tervezi. 
 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a bérleti 
szerződést a tulajdonossal a térfigyelő rendszer telepítése érdekében kösse meg az 1-3. 
pontban meghatározott feltételek szerint. 
 
A határozatról értesül: 

- Kószó Józsefné  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- 2013. évi folyékony hulladék–gazdálkodási közszolgáltatási díj 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet és a 2013. évi díjkalkuláció a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 2013. évi folyékony hulladék–gazdálkodási közszolgáltatási 
díj. Köszöntöm Goldea Tamás urat, a makói Víziközmű Kft. szennyvízágazat-vezetőjét. Az 
előterjesztéssel kapcsolatban el szeretném mondani, hogy szerepelt benne egy emelési 
javaslat, de itt is történt jogszabály-módosítás, ami alapján a közszolgáltatási díjat alapdíjra és 
szippantási díjra kell bontani. Ki is küldte a vízmű az ezzel kapcsolatos ajánlatát és javaslatát. 
Most került kiosztásra. Kérem Goldea Tamás urat, hogy a szóbeli kiegészítést tegye meg. 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait! 
Nem nagy örömünkre szolgál ez a módosítás, mert megkavarja a dolgainkat, amúgy is egy 
vélhetően átmeneti időszakról van szó, miután a szippantási tevékenység az áldásos 
csatornázási kivitelezési munkák eredményeként vissza fog oly mértékben szorulni, hogy 1 
év, legrosszabb esetben 1,5-2 év múlva viszonylag jelentéktelen kategória és tevékenység 
lesz. Azonban most nem lehetett maradni a régi szisztéma mellett, amelyik egyszerűen a díjat 
teljesen a szippantott szennyvízmennyiség alapján határozta meg, benne a szállítási és 
ártalmatlanítási költségekkel. Most az új vízgazdálkodási törvény, illetve ez a módosítás úgy 
szól, hogy ezt a díjat meg kell bontani azokon a településeken, ahol a nemzeti 
szennyvízelvezetési program fut. A környékben hat település érintett ebben a tekintetben. 
Úgynevezett kéttényezős díjra kell bontani, amiben az alapdíj tartalmazza a szállítás, a 
szippantás, az amortizáció, a ráfordítás és az adminisztrációs költségek teljes volumenét és áll 
egy ürítési díjból, ami az ártalmatlanítás helyén történik, ami megfelel a korábbi egyik 
összetevőnek, ami korábban is úgy szólt, hogy ártalmatlanítási díj, illetve lenne 5,35 %-os 
korábban is javasolt inflációs rátával megegyező emelés a szerződés értelmében. A két díj, 
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ami 2012-ben él, és ami lesz 2013-ban, nem igazán hasonlítható, így konkrét értékben. Sajnos 
minden alapdíj bevezetésénél minél kisebb a mennyiség, annál durvábban érinti a lakosságot. 
Számításokat végeztünk, mert valahol meg kell húzni az úgynevezett infekciós pontot, ahol 
nullázódik. Olyan statisztika alapján próbáltuk megcsinálni, hogy megnéztük, milyen 
mennyiségeket szippantunk, ebből az átlag 1,5–2 m3, ha az intézményeket hozzávesszük, 
akkor ez 2 és 2,5 m3 között van, kb. ez a nagyságrend. Ebből készítettünk egy táblázatot, ha a 
3 m3-es úgymond szállítási, begyűjtési díjat vettük volna alapul, akkor nagyon drága lett 
volna: 1 m3 elszállított folyékony hulladék esetén a díj 1.900,- Ft-tal nőne a régi díjhoz képest, 
ami elviselhetetlen, 968,- Ft lenne 2 m3-nél, 3 m3-es szippantásnál egálban lenne. A cégnek 
lenne 4 m3-nél -968,- Ft, 5 m3-nél -2.000,- Ft, illetve 6 m3-nél -2.904,- Ft. Ez tarthatatlan volt, 
ezért terjesztettük elő a 2 m3-es árkategóriát, ami esetében 968,- Ft-tal több a régi díjhoz az 1 
m3-t szippantó, 2 m3-t szippantónál 0 Ft, 3 m3-nél a cégnek -968,- Ft, 4 m3-nél -1.936,- Ft, 5 
m3-nél -2.900,- Ft, 6 m3-nél -3.872,- Ft. Úgy próbáltuk összeállítani, hogy lehetőleg ne a 
kevés m3-t elszállíttatókat sújtsa, az viszont nem tartható, hogy 4-5 m3-eseknél 3-4.000,- Ft-os 
hiány keletkezzen, annál inkább sem, mert benne vagyunk egy olyan folyamatban, ez az 
úgynevezett vízmű akkreditáció, ami 2013-tól minden egyes fillérünket elszámoltatja, nem 
lehet veszteséges tevékenységet folytatni. Ez az ágazat kapcsolódik, nem teljesen 
leválasztható a szennyvíztisztításról, mert az ártalmatlanítás helye ott van, nem lehet 
keresztfinanszírozást csinálni. Meg kellett valahol húzni a határt. A törvény is azt mondja, 
hogy ezeket a ráfordításokat ennek a díjnak tartalmaznia kell.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a tájékoztatást. Számolgattam, nincs teljesen 
egyensúlyban, 2 m3-nél 300,- Ft a különbség.  
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Az 5,35 %-kal emelet díjjal számoltunk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor ez okozza a különbséget, a 2012-es évi díjat néztük. 
Megnéztük a szállítójegyeket, nem olyan sok szállítás volt 2012-ben, alacsony volt a talajvíz, 
szárazság volt, valamint azt is tapasztaljuk, mert ezeket az elszállított 1 m3-eket nem nagyon 
értem, de nem az aknák ilyen kicsik, hanem többen alapcsövezték, elfolyik a víz, ezek 
szivárogtató aknák, nagyon kevés helyen van zárt akna. Többen a felesleges szennyvizet 
kinyomják a kertbe. Az 1 m3-es szippantást kérők valószínűsíthetően a sűrű részt 
szippanttatják ki, a többit elszivárogtatják. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Első ránézésre soknak tűnt a díj, de így elmagyarázva érthető és 
kedvezőbb.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 2 m3-nél ugyanannyit fizet, mint az emeléssel 
összehasonlítva lenne, 3 m3-nél már kevesebb, a nagyobbaknak biztos, hogy kedvezőbb. 
Ebben a rendszerben, ha valaki 5 m3-t vagy 8 m3-t szállíttat el, jobban jár, mert csak egy 
alapdíjat kell fizetnie. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mindenkire így van, üzletre is? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Működik az önkormányzati intézményeknél, a 
vállalkozásoknál is. 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Működhet, a vállalkozásokra a közszolgálati 
kötelezettség nem él. Egy vállalkozás megteheti, hogy Szegedről vagy Vásárhelyről hív 
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szippantót és a megfelelő ártalmatlanítási helyre elszállíttatja. A Kft.-től ugyanazon a díjon 
igénybe veheti, nem bontottuk meg. Gondolkodtunk rajta, mert ha ez sokkal durvább lett 
volna, akkor a megoldás az lett volna, hogy bizony máshol kellett volna meghúzni ezt az 
infekciós pontot, mert általában nem 1-2 m3-es a tárolójuk és nem igen vesződnek 
szikkasztással. Lehet, ott azt kellett volna mondani, hogy 3-4 m3 az alapdíj, de nem akarjuk 
bonyolítani, a lehető legegyszerűbbet akarjuk, az átmeneti időszak teljen el, felvállaljuk a 3-4-
5 m3-eseknél a veszteséget, talán nem túl nagy. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Csatornázás után marad ez a rendszer? 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Olyan szigorú szabályok vannak érvényben és talán 
nem enyhül, hogy a talajterhelési díjfizetési kötelezettség rákényszeríti a tulajdonost, hogy 
kössön rá a csatornára, mert különben 1.800,- Ft-ot kell m3-enként az elfogyasztott víz után 
talajterhelési díjat fizetni, amit nem szállíttat el szippantással vagy nem köt rá a csatornára. 
Lesz egy másik dolog, úgynevezett egy éves moratórium, hogy egy év után az ilyen projektek 
esetén rákötési kötelezettség van az új víziközmű törvény alapján.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Maga a szállítás marad utána? 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Azok, akik nem kötöttek rá, mindig van olyan is, aki 
nem köthető rá, mert például a falu szélén lakik, attól sem tagadjuk meg, de vélhetőleg ez 
nagyon elenyésző lesz.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Rákötnék, de a „kilenc házig” nem hozzák el. 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: A projekt záruljon le és a projekt kivitelezése után 
meg kell azt nézni, hogy egyedileg hogy lehet megoldani. Nyomóvezetékkel megoldható, 
csak ki kell építeni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a gond, hogy az már külterületnek számít, azért nincs 
benne a projektben.  
 
Szirbik Imre  képviselő: A talajterhelési díjat akkor is meg kell fizetnem majd az 
elfogyasztott víz után? 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Erre nem tudok konkrét választ adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nemcsak akkor, ha a csatornába be tudna kötni? 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Nem kell, mert műszakilag nem áll rendelkezésre. 
Egyébiránt később meg lehet finanszírozni, csak saját finanszírozásból.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem kérdésem, hanem javaslatom van. Az átmeneti 
időszakban 5,35 %-kal se emeljünk, ne legyen emelés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez módosító javaslat volt. 
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Bacsa György alpolgármester: Mindigis hangoztattam, hogy ahogy a csatornázás rendben 
lesz, és valaki nem köt rá, teljesen jogosnak tartom az 1.800,- Ft-ot, de ebben az átmeneti 
időszakban nem kellene emelni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Azt hiszem, Goldea úr azt is elmondta, hogy 
veszteséget nem lehet termelni, különösen az átalakulás időszakában. Tudom, hogy most a 
lakosságnak is nagyon fontos a lehetősége, hogy mit bír fizetni és mit nem, de úgy gondolom, 
ebben az átmeneti időszakban nem kellene olyan helyzeteket teremtenünk, ami a saját 
tulajdonú Kft.-énkre igen negatívan hat. 
 
Bacsa György alpolgármester: A saját tulajdonú Kft.-énk igen nagy pénzt lehúzott már eddig 
is nyereségben rólunk visszamenőleg évekre, amikor nem volt ránk tekintettel, ezt tudja 
nagyon jól, hogy ezt soha nem támogattam, mindnyájan tudjuk, milyen pénzeket lehúztak. 
Természetesen elfogadom a véleményét.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megszavaztatom a módosító indítványt. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A módosító indítványhoz konkrét számok kellenének, mert a 
nélkül nem lehet rendeletet alkotni és kihirdetni. A rendeletben azt lehet beletenni, hogy 
alapdíj/szippantási alkalom 2.165,- Ft, illetve az ürítés 1 m3-re eső nettó díja 1.343,- Ft/m3, ez 
lesz benne a rendeletben, ha a testület ezt fogadja el. Plusz még van egy kérdőjel. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, ezt fel kell vetnem, mert eddig is a szippantásnál 
kaptunk egy kedvezményt és ennek a mértéke, ami még ebben nincsen benne, kérdéses. A 
szippantási díjhoz kellene kapcsolni és nem az alapdíjhoz, mert m3-enként egyszer jár az 
állami 100,- Ft, valószínű járni fog, még a költségvetési törvényben nem láttuk, mert még 
nem hirdették ki és volt a másik az önkormányzati kedvezmény. A tavalyi kedvezményt 
adhatjuk idén is, ezt megbeszéltük igazgató úrral. A képviselő-testület figyelmébe ajánlom, 
hogy kapunk egy kedvezményt, ami 306,- Ft. Azt javaslom, hogy a képviselő-testület ezt az 
emelést fogadja el, mert a lakosság ebben az esetben egy bizonyos kedvezményt meg tud 
kapni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az volt a javaslatom, hogy ez a rendszer menjen az 5 % 
emelés nélkül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre azt mondom, hogy ehhez jár a lakosságnak m3-enként 
100,- Ft körül kedvezmény, ezt is javaslom a képviselő-testületnek megfontolásra, mielőtt 
döntenek ebben. 
 
Bacsa György alpolgármester: A javaslatom szerint ugyanúgy járna minden, csak nem kell az 
5 % emelés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt hiszem, hogy ezt a kedvezményt akkor nem fogjuk 
megkapni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Van bérleti díj is, amivel lehet játszani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben nincs bérleti díj. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem ebben, a másikban van. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az a vízdíjat érinti és a vízdíjnál nincs emelés.  
 
Bacsa György alpolgármester: A bérleti díj a központilag megállapított vízdíjtól szerintem 
teljesen független, hogy Kiszombor Nagyközség Önkormányzata mennyi bérleti díjat kér a 
szolgáltatótól. Eddig is külön volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha jövő évre nincs vízdíjemelés, akkor gyakorlatilag 
ugyanannyi árbevételből kell kigazdálkodni a bérleti díjat és a működtetést, ezek veszélyes 
utak. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt mind megértem, ha eddig is a szolgáltató nem halmozta 
volna fel a nyereségeket, amiről mindannyian tudunk, hanem egy kicsit szolidabb lett volna, 
akkor nem itt állnának a vízdíjak. Mindig azt mondtam, egy ilyen szolgáltató cég 
nyereségmentes legyen. Szolgáltat a lakosságnak, ne nyereség érdekelt legyen.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nincs előttem a közszolgáltatási szerződés, de abban, hogyha 
hivatkoztak arra, hogy a szakmai KSH-s rátával emelhetnek, és annak megfelelően 
terjesztették be a két komponensre a javaslatukat. 
 
Goldea Tamás szennyvízágazat-vezető: Ez így van, eddig nem akartam szólni. A többi 
önkormányzattal is olyan szerződésünk van, ami összhangban van a korábbi települési 
folyékony hulladék díj megállapító rendelettel, hogy az inflációs ráta figyelembe vételével 
lehet emelni. A szerződésben benne van, hogy az előző egy év inflációs rátájával, így annak 
birtokában 2011. szeptember 1-től 2012. szeptember végéig 5,35 % volt az inflációs ráta. Ha 
most lekértük volna a most már rendelkezésre álló novemberit is, az már közel 6 % lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van egy szolgáltatási szerződésünk, amiben benne van az 
inflációt követő emelés. Van-e még kérdés? Aki egyetért azzal, hogy ne hajtsunk végre 
díjemelést, ugyanakkor ez a két komponens maradjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a rendeletet nem alkotta meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért az előterjesztett kétkomponensű és már a díj 
emelkedését tartalmazó díjmegállapítással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal megalkotta 24/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
24/2012. (XII. 19.) önkormányzati rendelete 

a települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
14/2003.(VII. 29.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a vízgazdálkodásról 
szóló 1995. évi LVII. törvény 44/C. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, a 
Magyarországi helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 11. 
pontjában meghatározott vízgazdálkodási feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 
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1. § 
 
A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
14/2003. (VII. 29.) KKÖT rendelet 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet 2013. január 1. napján lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk.  
    polgármester        jegyző 
 
 
- Tájékoztatás a 2013. évi ivóvíz közszolgáltatásról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás a 2013. évi ivóvíz közszolgáltatásról. Már nem 
az önkormányzat állapítja meg a díjat. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Van jogunk emelni bérleti díjat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A mostani szituációban és a mai alkalommal nem tudunk 
bérleti díjat emelni. Ez egy külön megállapodás. Most olyan helyzetben van a Kft., hogy azok 
az önkormányzatok, akik bevitték a vagyonukat, most kapják vissza, esetünkben van egy 
megállapított bérleti díj, ezeket kell majd tisztázni minden önkormányzattal, mert mindenkire 
nézve valamilyen díjfizetés be fog lépni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért kérdeztem, mert az elmúlt 10 évben emeltük a vízdíjat, 
de a bérleti díjat nem. Javaslom, amint lehet, a bérleti díjat hozzuk be testület elé. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rendben. A tájékoztatót el kellene fogadni. Aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 313/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a 2013. évi ivóvíz közszolgáltatásról 
 
313/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
2013. évi ivóvíz közszolgáltatásra vonatkozó tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Községi Sportkör támogatása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Községi Sportkör támogatása a következő előterjesztés. 
Meghatároztunk támogatást, ezt nem fizettük ki, közben megszűnt a Sportkör foci része. 
Javaslat?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Van egy csomó számla, ezeket megelőlegeztem, kifizettem. 
Valójában nem megszűnt a csapat, hanem visszalépett a bajnokságtól, a Sportkör sem szűnt 
meg. Azt kell eldönteni, hogy akarunk-e valamit, induljunk-e, amire volna igény, de nem 
bánom, ha nem. Szívesen fogadom, ha úgy döntünk, hogy nem. Pénzt nyertünk gépekre. Van 
egy emberem, aki a pályát gondozza, van víz-, gáz-, villanyszámla, szezonban hetente kétszer 
nyírják a füvet, a fűnyírónak 5.000,- Ft a benzinköltsége alkalmanként, egyszeri locsolás 26 
órát vesz igénybe, két villanymotoros szivattyú megy, annak is van áramköltsége, most az 
építkezéssel kapcsolatban is felmerült villanyszámla többlet. Vannak az MLSZ felé számláim, 
amit tologattam, vártam, hogy ezzel a pénzzel mi történik. Ha úgy dönt a testület, hogy ezt a 
pénzt nem kapjuk meg, akkor a szerződést módosítanunk kell és annak a szellemében eljárni. 
Ami támogatást megkapott a Sportkör már kétszer-háromszor túl van teljesítve számlával, 
mert az első félévben működött a csapat, azóta is vannak számlák. Jövőre egyáltalán mit 
csináljunk? Elinduljunk-e Megye III-ban?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mikor kell indítani? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Júniusban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Addig látni fogjuk a költségvetést, ebben most nem kell 
dönteni, csak abban, hogy ezt a pénzt még kapja meg a Sportkör. Valóban használtuk az 
áramot az építkezés során és még a vizet is. Miután nyertek a pályázaton, javaslom, hogy 
segítsünk, hogy ehhez hozzá tudjanak jutni. 
 
Bacsa György alpolgármester: A Sportkört nem szabad megszüntetni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hogy a támogatás második részletét kapja meg a 
Sportkör.  
 
Bacsa György alpolgármester: Mennyi van elköltve a második részletből? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Mind, a teljes összeg le van fedve számlával. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a második féléves 
támogatás is kifizetésre kerüljön, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 314/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Községi Sportkör támogatása 
 
314/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Községi 
Sportkör támogatása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Községi 
Sportkört - a Kiszomboron működő társadalmi szervezetek és alapítványok 2012. évi 
támogatására kiírt pályázat alapján, a 145/2012.(V. 29.) KNÖT határozatával, Kiszombor 
lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2012. évben - 1.530.000,- Ft összegű 
támogatásban részesítette és ezzel kapcsolatban az Önkormányzat megállapodást kötött, mely 
alapján a támogatási összeg első fele - 765.000,- Ft - átutalásra került a Községi Sportkör 
részére. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
támogatási összeg fennmaradó része 765.000,- Ft összegben a megállapodásnak megfelelően 
átutalásra kerüljön a Községi Sportkör részére. 
 
A határozatról értesül: 
- Községi Sportkör Kiszombor 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné  

    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a polgármesteri jelentés. 

− November 29-én ivóvízminőség-javító társulási ülésen voltam Makón. Délután Dr. 
Cséfalvay Zoltán államtitkár Szegeden a Kormányhivatalban tartott előadást, részt 
vettem rajta. 

− November 30-án a makói Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottságának, majd a Taggyűlés 
ülésén vettem részt. 

− December 3-án a KIK igazgatója, Farkas Éva és munkatársai az iskola átadása miatt 
keresték önkormányzatunkat.  

− December 4-én Makón voltunk jegyző úrral és a pénzügyi vezetővel a jövőben 
esetlegesen megszervezendő társulások ügyében. Nem látunk sok esélyt arra, hogy ez 
szociális ágazatban kialakul. Megjelent szombaton egy újságcikk, hogy nem lesz 
ügyelet. Ez nem egészen így van. Buzás polgármester úr elmondta, hogy a nagyobb 
településeknek az ügyelet biztosítása nem okoz problémát, hiszen abból a pénzből ki 
lehet hozni. A kisebb települések azok, akiknek nehézséget okoz. Az volt a döntés, 
miután félév van arra, hogy ezeket a társulásokat átalakítsuk, mind az ügyelet, mind a 
belső ellenőrzés kapcsán, hogy az első félévben mindenképpen így marad, és majd az 
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átalakítás során döntünk róla, hogy létrejön egy másik nevű társulás, amiben az 
ügyelet és a belső ellenőrzés működni tud. Minden megy tovább, ahogy eddig volt. Ha 
most nem működne tovább, akkor kérni kellene új működési engedélyt az ügyelet 
megtartásához. Nem így működik, hogy 31-én befejezzük, oda kell egy működési 
engedély, ami alapján január 1-jén el lehet kezdeni a feladatot. Már az orvosok is 
érdeklődtek, az ügyeleti ellátás továbbra is ezzel a rendszerrel működik tovább. 

− TEKI pályázatainkat ellenőrizték, még a Rónay-kúriát nem. 
− Nők elleni erőszak szakmai nap volt a hivatalban. Késő délután aláírtuk a Start-munka 

programmal kapcsolatos szerződést a Munkaügyi Központban.  
− December 6-án Mészáros János, a Területi Egészségügyi Központ vezetője és Kallai 

Árpád, a vásárhelyi kórháznak és - most már mondhatjuk - a makói kórháznak is 
főigazgatója, tájékoztatta a polgármestereket a makói kórházban várható 
változásokról. A gyermekosztály egy 24 órás beteg befogadó hely lesz, ez egy új 
ellátási forma, ez Makón valósul meg először. Szülészet, nőgyógyászat marad, 
traumatológia I. visszaállításra kerül, mert Makóra a mentők most nem hoznak 
balesetesben sérülteket, mert nincs meg ez a jogosítványa, de visszaállítása 
folyamatban van, vélhetően január 1-re ez letisztul. Délután a Mozgáskorlátozottak 
Egyesülete hívott meg a karácsonyi ünnepségükre. 

− December 10-én megkezdtük az iskola átadásának folyamatát, Makón voltunk ezzel 
kapcsolatban. Este a nők elleni erőszak rendezvényen voltam a Művelődési Házban. 
Összesen kb. 17 fő volt jelen, külső érdeklődő nagyon kevés. 

− December 11-én jegyző úrral Domaszéken voltunk, a Településtisztasági Kft. a 
hulladék törvény változásairól adott tájékoztatást. Délután rendkívüli testületi ülést 
tartottunk. 

− December 12-én Védelmi Bizottság ülésén voltam. A leesett nagy mennyiségű hó 
borzolta a kedélyeket. Most még a Bizottság elnöke Buzás polgármester úr, január 1-
től a Járási Hivatal vezetője lesz. Ezen a napon Többcélú Társulás utolsó ülése volt. 
Ezen a napon a helyi könyvtárban a Somogyi Könyvtár tartott ellenőrzést, meg voltak 
elégedve a munka minőségével.  

− December 13-án átadtuk a dokumentumokat a KIK-nek. Óriási munka volt, már az 
előző hétvégén is dolgozott itt a hivatalban több ember és az iskolában is. Bízunk 
hozzá, hogy teljes körűen tudtuk biztosítani a dokumentációkat. Sajnos ilyen rövid idő 
alatt benne van a hibázási lehetőség. Nagyon örültem, hogy a két 6 órás konyhást, 
akikről először úgy volt, hogy nem veszik át, mégis átvették őket. Néztük a 
jogszabályban, hogy januárban még valószínű az önkormányzat fizeti ki a fizikai 
alkalmazottak bérét.  

− December 14-én Csókásiné dr. Király Anikó a Szeged és Környéke Vízgazdálkodási 
Társulattól keresett meg. Várják a jogszabályok megjelenését, nem tudják, mi lesz 
magával a Társulattal. 2010-ben megszüntették az érdekeltségi hozzájárulást, később 
szavazott róla a közgyűlésük, hogy önkéntes alapon érdekeltségi társulási 
hozzájárulást fognak fizetni. Most nem lehet tudni, hogy a szervezeti egységek milyen 
irányba mozdulnak el. Ha ez így marad, kérte segítségünket, szeretne majd 
tájékoztatást adni a felmerült költségekről, felújításokról, munkákról. Kérte, hogy a 
Művelődési Házban, ha kell, adjunk majd helyet, mondtam, hogy természetesen, 
tájékoztatásra mindig nyitottak vagyunk. Reméljük, a Társulat fennmarad, itt is 
jogszabályváltozás várható, mert amikor az érdekeltségi hozzájárulást kivették a 
rendszerből, nem pótolta az állami költségvetés, de ezek a külterületi csatornák 
nagyon fontosak, mert ezen megy el a víz, illetve ezekből kellene öntözni. 

− December 14-én az energiaracionalizálási pályázat miatt keresett meg a pályázatíró. A 
LEADER Egyesületnek fizetendő tagdíjjal kapcsolatban keresett meg Rozsnyai Éva. 
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Az önkormányzatnak fizetnie kellene tagdíjat, mert több eredményes pályázat volt és 
az eredményes pályázatok hitelekből működnek, működési hiteleik vannak, aminél 
kamatteher jelentkezik és erről a Közgyűlés úgy döntött, hogy az elnyert pályázat 
arányában az önkormányzatok fizetik ezt a tagdíjat. Ezt a tagdíjat már tavaly is 
fizettük. 2012 évre vonatkozóan, miután Kiszomboron 39.098.497,- Ft, 15,14 %-nyi 
volt az eredmény, ezért 211.960,- Ft-ot kellene befizetni. Ezt nem terhelik a 
vállalkozásokra, mert ebben van olyan, amit vállalkozás, civil szervezet nyert, de az 
önkormányzatok ezt bevállalják és ezzel is támogatják a vállalkozói és civil szférát, 
valamint az egyházakat, mert ha jól gondolom, az egyház mostani tetőátépítése benne 
van. 211.960,- Ft-ot kellene fizetni a LEADER Egyesületnek a banki költségek és 
kamatterhek költségére. 

 
Bacsa György alpolgármester: Erről volt szó, amikor a pályázatok ki voltak írva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy volt szó, hogy ezt tudta a Közgyűlés, tudta mindenki. 
Összehívták a Közgyűlést, hogy mindenkinek arányosan fizetnie kellene, miután ezeknek a 
civil szervezeteknek erre nincs pénze. Kezdetekkor ez nem volt elénk tárva, a későbbiek során 
derült ki, hogy van egy ilyen költség. Először abban bíztunk, hogy az Állam ezeket a 
kamatterheket is finanszírozni fogja. Utólagos elszámolás van, az utólagos elszámolásnál ki 
kell fizetni a dolgozók bérét, a villanyszámlát, a fűtést, a bérleti díjat, mindent. Ha utólagos az 
elszámolás, azt a pénzt, miután nincs akkora tőkéje a LEADER Egyesületnek, valamiből elő 
kell finanszírozni, ennek kamatterhe van, és most ezzel találkoztunk szembe. Összesen 
1.400.000,- Ft ez az összeg, az összes elnyert pályázati összeg 258.319.100,- Ft, ezt 
településenként felosztották, minden településen benne van az összes elnyert pályázat 
függetlenül attól, hogy ki nyerte.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mekkora az összeg? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 211.960,- Ft. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg szeretném köszönni az összes vállalkozó nevében, aki iparűzési 
adót fizet, mert 204 fő, durván 1.000,- Ft fejenként.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem azért mondtam. Le lehet becsülni ezeket a dolgokat, 
semmivé lehet tenni, de úgy gondolom, hogy a lakosság, nem is tudja sokszor, hogy milyen 
helyzetek vannak. Ez nem nagy összeg, ez egy gesztus értékű dolog, de mégsem kell nekik 
visszafizetni, nem kell nekik kiszámlázni, sokszor ezek így jelennek meg, ilyen kisebb 
gesztusokban, hogy a református egyház épületének felújításának itt van a pályázati összege 
és annak is volt kamatterhe.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezt nem lehet előre betervezni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kamatköltséget valahogy előre be lehetne tervezni, de nem 
számolható el a működési költségeik között. Amikor utólag elszámolnak az MVH felé, az 
MVH nem engedi a kamatköltséget érvényesíteni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A LEADER csoportnak van költsége, ezt miért nem kalkulálják 
bele? 
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Szekeres Krisztián képviselő: Úgy indult 2008-ban, hogy ez igazából egy uniós irányelv, 
hogy kamatterheket nem támogatnak. Ugyanakkor megalakultak ezek a LEADER 
Egyesületek 0,- Ft-os alaptőkével, illetve az alapító tagok adtak be valamennyi alapító 
összeget. Kéthavi elszámolással vagyunk az Állammal, abban bíztunk ténylegesen, hogy a 
minisztérium egyszer csak azt mondja, hogy ezeket az Unió felé el nem számolható 
kamatterheket valamilyen formában ténylegesen kifizeti. Sajnos ez a lehetőség nem jött el. 
Volt egy lehetőségünk, hogy hitelt tudtunk felvenni ezekre a kamatterhekre is. Ezzel tisztában 
volt a minisztérium is, ez nem egy burkolt probléma, ez mind a 96 LEADER HACS-nál 
működött. Azért nem volt betervezve még az alapításnál, mert voltak rá jelzések a 
minisztériumtól, hogy majd megoldják. Tavaly bukkant fel ez a probléma, hogy 
felhalmozódtak ezek a kamatterhek az elmúlt 3 évre. Ha az önkormányzatok nem álltak volna 
az Egyesület mögé, akkor gyakorlatilag egy felszámolási eljárásig is eljuthattunk volna. 
Ugyanakkor azt mondom, hogy 1,4 milliárd Ft-ot a kistérségbe szétnavigál ez az Egyesület, 
van értelme a működésnek. Jövőre is valószínű ennek helye és indoka lesz. Mivel az 
Egyesületnek az alkalmazottja vagyok, ezért kérem, hogy a szavazásból zárjanak ki, mert 
elfogult vagyok.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy Szekeres Krisztián képviselőt zárjuk 
ki a szavazásból, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 315/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Személyes érintettség tudomásulvétele a Maros-völgyi LEADER Egyesület tagdíjára 
vonatkozó döntéshozatal esetén 
 
315/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi Szekeres 
Krisztián képviselőnek a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 14. § (2) 
bekezdésében foglaltak alapján tett, személyes érintettségre vonatkozó bejelentését, az 
érintettet kizárja a Maros-völgyi LEADER Egyesület tagdíjára vonatkozó döntéshozatalból. 
 
A határozatról értesítést kap: 
- Szekeres Krisztián képviselő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehetett volna még kérni az elején, ha nem reménykednek 
abban, hogy a kamatot az Állam át fogja vállalni, hogy mindenki fizessen valamennyi 
pályázati díjat. Miután ez az elején nem került bevezetésre, később már méltatlan lett volna. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az elkövetkező időszakban ezt az önerőbe nem lehet 
beleépíteni? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Nem. Rendeletek határolnak bennünket. Nagyon sokat 
gondolkodtunk azon, hogyan lehetne ezt valamilyen formában csak nyertes pályázat esetén 
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viszonoztatni. Kértünk állásfoglalásokat, nem ajánlott, mert törvények között pengeélen 
táncolnánk, akkor, ha ilyen ellenszolgáltatást kérnénk. 
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor ez oda van adva, hogy majd az önkormányzatok 
kifizetik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kifizethetnék a résztvevők is. Aki egyetért azzal, hogy a 
banki költségek és kamatterhek biztosítására 211.960,- Ft megfizetését vállaljuk, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 316/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Maros-völgyi LEADER Egyesület tagdíja 
 
316/2012.(XII. 18.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-völgyi 
LEADER Egyesület tagdíja tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Maros-völgyi LEADER 
Egyesület 2012. évi tagdíjának Kiszombor Nagyközség Önkormányzatára mint tagra eső 
részének megfizetését – a banki költségek és kamatterhek biztosítására - vállalja 211.960,- Ft 
összegben.  
 
A Képviselő-testület a tagdíj összegét az Önkormányzat költségvetésében a felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Maros-völgyi LEADER Egyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatóul el szeretném mondani az iskolatejjel 
kapcsolatban, hogy kerestek bennünket, felhívtam a KIK pénzügyi vezetőjét és mondta, hogy 
ők is gondolkodnak ebben. Bonyolultabb eljárás lesz, mert a KIK-nek MVH-s regisztrációs 
száma sincs, az kell ahhoz, hogy vissza tudják igényelni. Most nem rendeltünk iskolatejet, 
lehet, hogy az első két hétben nem lesz, de ők is szándékoznak ebben az ügyben lépni. 
Polgármesteri jelentéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 317/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
317/2012.(XII. 18.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 18-i 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a 2012. évi adóbevételek alakulása. Az 
anyag készítője szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Úgy gondolom, mindent leírtam. Kérdés esetén szívesen 
válaszolok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Látható, hogy ez nem egy könnyű, egyszerű, hálás 
munka, a behajtás része pedig kimondottan nem az. Köszönettel tartozunk ezért a munkáért. 
 
Bacsa György alpolgármester: A gépjárműadó be nem fizetésének aránya növekszik? Egyre 
több autót kell kivonatni a forgalomból? 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Elterjedt a hír, hogy éves hátralék után kivonatjuk. Úgy 
gondolom, most már annyira nem igyekszenek nem befizetni. A felszólító levélben egy éves 
hátralék után benne is van, hogy kivonatjuk a forgalomból. Ha ezt követően sem fizetik be, 
kezdeményezem az Okmányirodánál a forgalomból történő kivonást, van 30 napjuk, 
kiküldenek egy határozatot, a határozat 15 nap után emelkedik jogerőre, az idő alatt rendeznie 
kell az adóhátralékát, ha nem rendezi, akkor kivonják a forgalomból. Ha a kivonás után 
rendezi, akkor még a kivonás költségét is ki kell fizetnie. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kommunális adó kapcsán mennyire tesznek kellemetlen 
megjegyzéseket? 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Eddig egy ember szólt be összesen. A befizetés arányára 
is azt mondom, hogy nem rossz. Már kevesen vannak, akik nem vallottak be. A felszólító 
levelek hatására nagyon sokan vallottak be azok, akik első körben valamiért kimaradtak. Amit 
még meg kell, hogy szokjanak, hogy a változásokat bejelentsék. A következő évben már ne 
adózzon azután az ingatlan után, ami már nem a tulajdona. Mindkét fél jó, ha bejelenti. 
Öröklés esetén is igaz. 
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Balázs Zoltán képviselő: A gépjárműadó és a kommunális adó befizetési kötelezettség mind 
egy hónapban jelentkezik? 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Mindig. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez helyi rendeletben van leszabályozva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Központilag.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Arra gondoltam, hogy februárban vagy áprilisban lehetne 
valamelyiket befizetni. 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Azt szoktuk tanácsolni annak, aki azt mondja, hogy 
számára a 4.000,- Ft is megerőltető, hogy vigyen el több csekket és fizesse be hamarabb mint 
az esedékessége van, osszuk el.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A sárgacsekk-adót az önkormányzatra fogják számlázni? 
Hogy fog ez működni? 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Érdeklődtem már, de még nem vagyunk benne 
tájékozottak, nem tudjuk pontosan.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a rossz érzésem, hogy tőlünk fogják azt is vonni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Arról volt szó, hogy a sárga csekk kibocsátója fizeti az adót. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor ez még visz el a bevételeinkből, megnőnek a 
költségeink. 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Minden adónemre külön csekk van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez bevétel kiesést, illetve költségnövekedést jelent. Ennek 
majd utánanézünk. Van-e még kérdés? Amennyiben nincs kérdés, észrevétel vélemény, 
képviselő asszony már említette, hogy e mögött sok munka van, illetve érdeke az 
önkormányzatnak, hogy a bevételei befolyjanak. Nem könnyű mostanság adóztatni ismerve 
az összes problémát, amivel kolléganő szembe kerül, gazdasági hatásokat. Mindent meg kell 
tenni annak érdekében, hogy ezek a bevételek teljesüljenek, ez a feladat, erre kapunk 
felhatalmazást. A jogszabály értelmében és a testület érdekében is csinálni kell. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Amikor az előző kolléganő elment, azt hittük összedől a világ. Úgy 
látom, hogy a mostani kolléganő nagyon szépen csinálja, übereli az előző kolléganőt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tényleg nagyon szépen beszél az ügyfelekkel. Azt nagyon 
nehéz elmondani, hogy valaki el van maradva a befizetéssel, esetleg autót vonnunk ki a 
forgalomból vagy nyugdíjra letiltást küld. Nemcsak ezek vannak, ott van még a be nem 
fizetett szemétdíj, rendőrség által átadott, a társulat által átadott be nem fizetett csatorna 
hozzájárulások. Azt is csinálni kell. Van egy kolléganőnk, aki egy részben az adóval, egy 
részben a pályázatokkal foglalkozik, de kérte a munkaviszonyának megszüntetését. 
Említettem, hogy a hivatalban 13,4 fő helyett 9,6 lesz a lehetőségünk, nem tudjuk, hogy a 
feladatokat hogy fogjuk majd ellátni. Ez egy nagyon komoly probléma. Elfogadásra javaslom 
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a tájékoztatót azzal, hogy nagyon sok munka és jó munka van mögötte, elismeréssel szóltak a 
képviselők is, amit köszönünk, és örülünk, hogy ilyen módon történik az adóztatás nálunk, ez 
a nagyon nehéz feladat. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 318/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató elfogadása 
 
318/2012. (XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta az adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztatást. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
4. Napirend 
Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor  Szabóné Tamás Julianna 
      polgármester   jegyző      közgazd. csop.vez. 
 
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Aki egyetért a rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 25/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
25/2012. (XII. 19.) önkormányzati rendelete 

a 2013. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti szabályairól 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 25. §-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 
32. cikk (1) bekezdés f) pontjában, valamint a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 1. § (6) bekezdés b) pontjában meghatározott gazdálkodási 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazást ad arra, hogy 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata és költségvetési szervei a bevételeiket 
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folytatólagosan beszedhessék, kiadásaikat teljesíthessék 2013. január 1-től a 2013. évi 
költségvetési rendelet hatálybalépésének napjáig. 
 

2. § 
 
A 2013. évben indítani tervezett új beruházások, felújítások a 2013. évi költségvetési rendelet 
hatálybalépéséig nem indíthatók, azokra kötelezettségvállalás nem tehető, pénzügyi fizetés 
nem teljesíthető. 
 

3. § 
 

Ez a rendelet 2013. január 1-jén lép hatályba, rendelkezéseit 2013. január 1-től a 2013. évi 
költségvetési rendelet hatálybalépéséig kell alkalmazni és végrehajtásának kihatását a 
rendeletbe be kell építeni. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester        jegyző 
 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat előkészítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató táblázat a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Elkészítették az 
energiaracionalizálásra vonatkozó pályázatot, de nem a helyi hő- és villamosenergia-igény 
kielégítése megújuló energiaforrásokkal tárgyú pályázatot írták ki, hanem a 
fűtéskorszerűsítéssel, valamint napelemmel összefüggőt. A táblázatból látszik, hogy a 
Művelődési Ház esetén napelemes rendszerre, nyílászárócserére, hőszigetelésre, 
fűtéskorszerűsítésre, világításkorszerűsítésre pályáznánk. A beruházás nettó 35.255.164,- Ft, 
bruttó 44.774.058,- Ft lenne. Most kiderült, hogy a Bölcsőde épületén kívül mindegyik 
épületre építési engedélyt kell kérni, mert műemléki környezetben találhatóak. Azt hittük, 
hogy csak a Művelődési Házra vonatkozik, mert az helyileg is védett. Jelezték a makói 
Építésügyi Hatóságtól, hogy mindegyik épülethez szükséges, ezen most dolgoznak. A 
Művelődési Házra vonatkozóan mindenképpen javaslom a pályázat benyújtását. A Könyvtár 
esetén a hőszigetelés, a külső nyílászárócsere, a fűtéskorszerűsítés, a világításkorszerűsítés, a 
napelemes rendszer bruttó 35.345.428,- Ft. A Polgármesteri Hivatalban is 
fűtéskorszerűsítésre, világításkorszerűsítésre, napelemes rendszerre pályáznánk bruttó 
54.832.000,- Ft összegben. A héten a pályázatot be kell regisztráltatni a bruttó összeggel. 
Valószínű január közepén már teljesen komplexen fogjuk látni ezt az egészet, de addig el kell 
dönteni, hogy maradjon benne a pályázatban a Bölcsőde, vagy ne maradjon benne. A pályázat 
5 év fenntartási kötelezettséget ír elő. Nem tudjuk jelen állapotban, hogy mi lesz a 
Bölcsődével. Ha most nem pályázunk, akkor később nem lesz rá lehetőségünk, mert az egyéb 
uniós pályázatok esetén előírás a csoportszoba- és létszámbővítés, arra nem tudunk pályázni. 
A Bölcsőde esetén azért ilyen magas a beruházás összege, mert benne van a padlófűtés, rossz 
a padlózata és azt is meg tudnánk csinálni. A Polgármesteri Hivatal tanácstermében is 
padlófűtés készülne, mert rossz a padlózat, a többi irodában nem, a falak szigetelését is meg 
kell oldani a Bölcsődében és a Hivatalban, és a Könyvtárban is hasonló bajok vannak. 
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Bacsa György alpolgármester: A Bölcsődében nem egészségtelen a padlófűtés? A gyerekek a 
padló körül vannak, a padlófűtés ott lebegteti a port. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Építésügyet, az ÁNTSZ-t és az engedélyező hatóságot is 
megkérdezzük. Be lehet regisztráltatni a maximális összeggel, így kellene a határozatot 
meghozni, visszafele még lehet menni. Mi lesz a Bölcsődével? 22 évig fent tudtuk tartani. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mindig büszkék voltunk, hogy a Bölcsődét fent tudtuk tartani. Úgy 
gondolom, bármi nehézségek is lesznek, a Bölcsődét valahogy fent kell tartani, pályázni 
kellene. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Létszámnövekedésnek kellene lennie? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha egyéb uniós pályázatot adunk be, ami a Bölcsődére van 
kiírva, ez nem az, ez energiaracionalizálásról szól.  
 
Bacsa György alpolgármester: Adjuk be a pályázatot. A Bölcsőde ebben az épületben fog 
maradni, belátható időn belül nem lesz máshová elhelyezve, mert nem lesz rá számunkra 
megfelelő pályázat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben az uniós ciklusban biztos, hogy csak ez a pályázat van, 
és utána indul 2014-től 2020-ig az új pályázati ciklus.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mi lesz akkor, ha nem lesz elegendő gyermek, és be kell zárni vagy 
átvinni más helyre. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha átvisszük máshová a Bölcsődét, nem szüntettük meg a pályázat 
szempontjából. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt az épületet kell hasznosítani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Jó lenne, ha fel lenne újítva az épület, de 2013-ban lehet olyan 
helyzet, hogy nagyon lecsökken a gyereklétszám. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelen pillanatban növekszik a gyereklétszám.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: 21 gyermek születéséhez képest, ami volt 3 évig, most 
talán 36 gyermek született. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A sajáterő 6 millió Ft? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önerő 30.232.000,- Ft, a teljes projekt 201.547.448,- Ft, 
vissza nem térítendő támogatás 171.315.000,- Ft. Az önerő támogatására a BM Önerő Alapra 
pályázhatunk, úgy néz ki, jövőre ugyanazok a feltételek maradnak, mint az idén. Valószínű a 
saját erő 50 %-át BM Önerő Alapból le tudjuk kérni, de lehet a 100 %-ot is. Nem fog 30 
millió Ft-ba kerülni, csak 15 millió Ft-ba. Ennek még utána fogunk nézni.  
 
/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, regisztrációra adjuk be, január közepén ezt újra 
vissza kell hozni, addig számolgatunk, gondolkodunk. Megkeressük a makói bölcsődét, a 
módszertani központjukat, hogy egyáltalán az az elképzelés működhet-e, hogy az óvodába 
átköltöztetjük. Ennek nagyon gyorsan utána kellene nézni, mert elképzelhető, csak ott lehet 
fenntartani, mert szakmailag nem is mehet másként. Problémát okoz a főzés, mert a 
Bölcsődére sem alkalmas az óvodai konyha, kihordott élelmezésben kell gondolkodni, ha 
egyáltalán engedik. Javaslom, a négy intézményre vonatkozóan a bruttó összeget 
regisztráltassuk be, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 319/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat előkészítése 
 
319/2012.(XII. 18.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEOP-2012-
5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat előkészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi hő és 
villamosenergia-igény kielégítése megújuló energiaforrásokkal (KEOP-2012-5.5.0/B) tárgyú 
pályázati felhívásra pályázatot nyújt be a Polgármesteri Hivatalban, a Közművelődési 
Könyvtárban, a Bölcsődében és az Ady Endre Művelődési Ház Szegedi utcai épületében 
fűtéskorszerűsítés megvalósítására, melyet bruttó 201.547.448,- Ft összegben regisztráltat. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a határozat 1. 
pontjában meghatározott önkormányzati intézményekre vonatkozóan készítse elő a pályázat 
benyújtásához szükséges dokumentumokat. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha egyéb kérdés, észrevétel nincs, köszönöm a megjelenést, 
a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző  
 
 


